

ARGOR-HERAEUS WELCOMES THE SWISS FEDERAL SUPREME COURT'S DECISION

Bern, [November 15, 2023] – Today, the Swiss Federal Supreme Court confirmed the verdict of March 16, 2022, on transparency in the Swiss gold industry. Accordingly, tax secrecy will continue to protect confidential information about business partners of refineries based in Switzerland. Argor-Heraeus welcomes the decision of the Federal Supreme Court.

In February 2018, a non-governmental organization filed a request aimed at disclosing complete gold import statistics to certain Swiss importing companies. This would have included the publication of confidential customer data from Swiss gold refineries, including imported quantities. The Federal Administrative Court rejected this request with its decision of March 16, 2022 – a decision that has now been confirmed by the Swiss Federal Supreme Court.

Customer data must remain confidential

Robin Kolvenbach, Co-CEO of Argor-Heraeus SA, emphasizes: “Argor-Heraeus stands for transparency and openness. We maintain our commitment to our customers and our legitimate competitive interests. Our commitment to a responsible gold supply chain is a non-negotiable core value for us. Argor-Heraeus meets this demand with extensive and strict processes, including an effective and comprehensive Compliance Management System.”

Already today, Argor-Heraeus reports all relevant details of its incoming supplies to the responsible authorities and standard setters.

Argor-Heraeus works responsibly

Numerous established codes of conduct, certification processes, supervising authorities, and specific provisions for precious metal trading take comprehensive environmental, social, ethical, and human rights aspects into account. Robin Kolvenbach: “In order for Argor-Heraeus to process only gold from ethically and ecologically responsible sources, our customers must meet high environmental and social standards and undergo our continuous audits.”

Argor-Heraeus engages in the international development of standards

In addition to existing and legally binding regulations, Argor-Heraeus advocates with governments, international organizations, and industry associations for consistent and global development and implementation of strict standards within the precious metal value chains and engages in the context of various initiatives.

Argor-Heraeus will continue its efforts in further developing international standards, rules, certifications, and innovations, and will continue to support related developments to improve the precious metals industry's processes.

Contact:
Tore Prang
Head of Communications and Marketing
Heraeus Group
Tel. +49 61 81 35 51 00
Mobil +49 17 61 78 42 16 5

ARGOR-HERAEUS BEGRÜSST ENTSCHEID DES SCHWEIZERISCHEN BUNDESGERICHTS

Bern, [15. November 2023] – Das Schweizerische Bundesgericht hat heute das Urteil vom 16. März 2022 zur Transparenz im Schweizer Goldgeschäft bestätigt. Demnach schützt das Steuergeheimnis weiterhin vertrauliche Informationen über Geschäftspartner in der Schweiz ansässiger Raffinerien. Argor-Heraeus begrüßt die Entscheidung des Bundesgerichts.

Im Februar 2018 hatte eine Nichtregierungsorganisation ein Gesuch eingereicht, das auf die Übermittlung der vollständigen Goldimportstatistiken zu bestimmten Schweizer Importunternehmen abzielte. Dabei sollten vertrauliche Kundendaten von Schweizer Goldraffinerien inklusive der importierten Mengen veröffentlicht werden. Das Bundesverwaltungsgericht hatte dieses Gesuch mit dem Entscheid vom 16. März 2022 abgewiesen – eine Entscheidung, die nun vom Schweizerischen Bundesgericht bestätigt wurde.

Kundendaten müssen vertraulich bleiben

Robin Kolvenbach, Co-CEO von Argor-Heraeus SA, betont: «Argor-Heraeus steht für Transparenz und Offenheit. Dabei wahren wir unsere Verpflichtung gegenüber den Kunden und unsere berechtigten Wettbewerbsinteressen. Unser Engagement für eine verantwortungsvolle Goldlieferkette ist für uns ein nicht verhandelbarer Grundsatz. Diesem Anspruch wird Argor-Heraeus mit umfangreichen und strengen Verfahren, darunter ein wirkungsvolles und weitreichendes Compliance-Management-System, mehr als gerecht.»

Schon heute legt Argor-Heraeus alle relevanten Informationen über seine eingehenden Lieferungen gegenüber den zuständigen Behörden und Institutionen offen.

Argor-Heraeus arbeitet verantwortungsvoll

Mit zahlreichen etablierten Verhaltenskodizes, Zertifizierungsprozessen, Aufsichtsgremien und spezifischen Bestimmungen zum Edelmetallhandel wird umwelttechnischen, sozialen, ethischen und völkerrechtlichen Aspekten umfassend Rechnung getragen. Robin Kolvenbach: «Damit Argor-Heraeus nur Gold aus ethisch und ökologisch verantwortungsvoller Herkunft verarbeitet, müssen unsere Kunden hohe Umwelt- und Sozialstandards erfüllen und sich unseren kontinuierlichen Überprüfungen unterziehen.»

Argor-Heraeus engagiert sich in der internationalen Weiterentwicklung von Standards

Ergänzend zu den bestehenden und gesetzlich verankerten Regulierungen setzt sich Argor-Heraeus bei Regierungen, internationalen Organisationen und Industrieverbänden für die einheitliche und globale Weiterentwicklung und Umsetzung von strengen Standards innerhalb der Edelmetallmetallwertschöpfungskette sowie in Rahmen verschiedener Initiativen ein.

Argor-Heraeus wird seine Bemühungen in der internationalen Weiterentwicklung von Standards, Regeln, Zertifizierungen und Innovationen fortsetzen und die damit verbundenen Entwicklungen zur Verbesserung der Prozesse in der Edelmetallindustrie weiterhin unterstützen.

Contact:

Tore Prang

Head of Communications and Marketing

Heraeus Group

Tel. +49 61 81 35 51 00

Mobil +49 17 61 78 42 16 5